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woi. iuiawsko Pomorskre
Protokól Nr XII/I6

z XXX scsji Rad-v Gminy Wąpielsk
odbytcj lv dniu 13 października 2016 roku w godzinach 10:00- 12:20

rv Gminnym oŚrodku Kultury w Wąpielsku

obradom przerł'odniczył Tomasz Czajkor'vski- Przer,vodniczący Racly Grniny Wąpielsk.

W Sesji udział brało 10 radn1'ch. Lista obecności stanorł'i załącznik ru' 1 do plotokołu.

W Sesji brali udział: Wójt Gminy Dariusz Górski. Sekretarz Gminy Agnieszka Matyjasik,
Skarbnik Gminy Jolanta Rzeszot. Wiceprzer.vodniczący Rady Powiafu Rypińskiego
Piotr Czarnecki. Kierownik Samorządowego Zakładu BudŻetowego Tzabela I'ervandowska. Radca
Prawny - Mirosław Szczarł'iński. sohysi. mieszkalicy wsi - lista obecności Stanowią załącznlk nr 2
do protokołu.

Ad. l.
C)twarcie ohrad-

Tomasz Czajkowski - Przewoclniczący Racly Gminy otworzył obrady XXX Sesji Rady Gminy i
powitał wszystkich zebranych.

4d.2.

Przyjęcie porządku obrad.

Tomasz Czajkowski - Przewodniczący Rady Grniny powiedział, ze planowany porządek oblad
zmienił się. Powiedział. Że odbyło się posiedzenie komisji oświatowej. gdzie wypracorł'ano decyzję
o ztljęciu punktu: Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji jcdnostki organizacyjnej Gminy Wąpietsk

Zespołu Ekonomiczrro-Adnrinistracyjncgo Szkół w Wąpielsku do następnej SeSji, aby Z\ł'ołać
jeszcze posiedzenie komisji Z udziałem Dyrektorów. Dodał. Że podda pod głosowanie porządek
obrad bez tego punktu. Przewodniczący przedstawił proponolł'any porządek obrad:

1 . Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Przedstawienie porządku obrad'

3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy w Wąpielsku.

4. Podjęcie uchrvały w'sprarvie udzielenia dotacji dla Samorządowego Zakładu BudŹetowego
prz'v Urzędzie Gminy w Wąpielsku na zakup pompy na ujęcie rvody w Półwiesku Małym.

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchr'vałę budzetową Gminy Wąpielsk na rok 2016.

6. Podjęcie uclrr.ł'ały zmieniającej rrchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansolvej Gminy Wąpiclsk na lata 2016-2026.

7. Pocijęcie uchwały r.v spralvie uporvaznienia Kierownika Gminnego ośrodka Pomocy
Społecznej w Wąpiclsku do prow'adzenia postępowania w sprawach śrł'iadczenia ponocy
materialnej o chalakterze socjalnym dia uczniów zarnieszkał1,'ch na tcrcnic Gminy Wąpielsk.

8. omówicnic lvykonania budŻetrr za I półrocze 2016 roku.

9. Przedstirwienie infbrmacji Wójta o złoŻonycl, oświadczeniach majątkowych.

10. Przcdstawicr-rie infbrnacji o realizacji Zadań oświatowych n' Gminie Wąpielsk w roku
szkolnvnr 201512016.



11. Sprawozdania i inlormacj e:

a) Wójta Gminy Wąpielsk

b) Przewodniczącego Rady Gminy

12. Wolne wnioski

i3. Zap1tania i inteĘelacie.

14. Zakończenie sesji.

Przewodniczący stwierdził, Że na 15 radnych ustawowego składu Rady Gminy. zgodnie z listą
obecności w obradach uczestniczy 10 radnych, wobec czego istnieje wymagane quorum do
podejmowania prawomocnych uchwał.

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad.

10 radnych głosowało za przyjęciem porządku obrad' głosów przeciwnych i wstrzymujących nie
było . W wyniku głosowania j ednogłośnie został przyjęty następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XX]X Sesji Rady Gminy w Wąpie1sku.

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Samorządowego Zakładu Budzetowego
przy Urzędzie Gminy w Wąpielsku na zakup pompy na ujęcie wody w Półwiesku Małym.

5. Podjęcie uchwały znrieniającej uchwałę brrdżetową Gminy Wąpielsk na rok 2016.

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprarłie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Wąpielsk na lata 2016-Ż026 .

7. Podjęcie uchwały w sprawie rtpowaŻnienia Kierownika Gminnego ośrodka Pomocy
Społecznej w Wąpielsku do prowadzenia postępowania w sprawach świadczenia pomocy
materialnej o charakteze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Wąpielsk.

8. omówienie wykonania budzetu za I półrocze 2016roku.

9. Przedstawienie informacj i Wójta o złoŻonych oświadczeniach majątkowych.

10. Przedstawięnie in1brmacj i o realizacji zadań oświatowych w Gminie Wąpielsk w roku
szkolnym 2015120f6.

l l' Sprarłozdania i inlormacje:

a) Wójta Gminy Wąpielsk

b) Przewodniczącego Rady Gminy

12. Wolne wnioski

tr3. Zapltanla i interpelacje.

14' Zakończenie sesji.

Ad.3

Prryjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy w Wąpielsku.

Przewodniczący powieclział, że Radni otrzymali projekt protokołu z XXIX sesji Rady Gminy do
domu i zapytał. czy zgłasza1ą do niego uwagi. Raclni nie wnieśli uwag.

Przewodniczący powiedział, Że w projekcie protokołu jest literówka, bo w kwestii podpisania
umowy o pożyczce z Wojewódzkiego Funduszu ochrony Srodowiska nie powinna być data



wrzesnl0wa.

Przewodniczący- zarządził głosor'vanie.

Za przyjęcienr protokołu głosolvało 10 Radnych. głosów przecirł,nych i wstrzyn-ruj ących nie było'
Pro tokół j ednouIośn ic zostal prz1j er1.

Ad.,l

Podięcie uchł'aĘ w sprawie udzie|enia dotacji dla Samorządowego Zakładu Budżetoł.cgo
przy Urzęclzie Gminy w Wąpielsku na zakup pompy na ujęcie wody w Pófuiesku MaĘm.

Kierorł'nik Samorządowego ZŃładu BudŻetowego Pani Izabela Lewandowska powiedziała' Że
zrł'róciła się do Rady Gminy z wnioskiem o zakup pomp. Dodała. Źe w Półwiesku Małym są trzy
pompy głębinowe i wszystkie muszą działać' Jedna pompa juz została wymieniona, pozostałe
pompy są w bardzo złyrn stanie. rury także są przerdzewiałe. Samorządowy Zakład Budzetorły
wyrnienił juz jedną pompę Z wypracowanych Zysków. Wymiana drugiej pompy jest pilr'ra. a w
przyszłym roku powinna Zostać \łlmieniona trzecia pompa. Zaznaczyła, Że SZB z własnych
środkórł' nie jest w Stanie wymienić wsz-vstkich pomp.

Przewodniczący z'apyĄał czy Radni zgłaszają uwagi bądŹ p}tania do projektu uclrwały.

Radny Henryk Szteicr powiedział. Że r.vydaj e mu się' Że Rada Gminy powinna przychylić się do
tcgo wniosku. Dodał, ze trzcba zadbaó o dostawę wody dla mieszkańców gminy'.

Raclny Glzesłarł' Listkowski powiedział. ze nie moŻemy zostawić luc1zi bez wody" a \Ą.niosek jest
zasadny.

Przelvodniczący por,viedział' ze projekt uchr,vały wpłynął clopiero lv dniu sesji. a powinien zostaó
przekazany Z materialami na Sesję' Zazlaczył równieŻ, ze rozumie iŻjest to wyjątkowy tryb.

Radny Adam Jabłoński powiedział" Że lekka ręką Zostały wydane pieniąd7.e, a na małą pompę by
w_ystarczyło.

Przewodniczący zap11ał czy Radni zgłaszają jeszcze uwagi do projcktu uchwały' Uwag nie było.
Przewodnicząc1,- odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, głosów przeciwr-rych i wstrzymtrjących się nie
było.

Uchrvala Nr XXX/I,12116 Rady Gminy lv Wąpielsku z dnia 13 października 2016 r. w sprał ie
udzielenia dotacji dla Samorządowego Zakładu Budżetolvego przy Urzędzie Gminy w
Wąpie|sku na zakup pompy na ujęcic rvody lv Półwiesku MaĘm została podjęta jcdnogłośnie.

Ad 5.

Podjęcie uchlvaŁv zmieniającei uchwałę budżetorvą Gminy Wąpie|sk na rok 2016.

Skarbnik Gmin1' powiedziała. że radni otrzymali plojckt uchwały. Dodała. ze podjęta uchwała w
sprawie udziclenia dotacji dla SZB jest juŹ ujęta w zmianach brrdzetowych. Ta kwota została
Zabraha Z działu dotyczącego Zaopatrzenia w energię. gaz i lvodę. Dodała. Że była tam
zaplanowan:r kwota 72 tys. zł, r,vykorzystano tylko 7 lys. zł na dorł'ożenie wody przez SZB r.v

trakcie ar'varii wodociągu. Dodała, Że rrie zwiększa to deficytu. Wszystkie Zmiany nie mają wpływu
na delicyt. Zniany są nier,vięlkie - dotacja 9]0.16 zl GOPS. Zwiększenie na dzialc drogi o

12 600 zl^ to jest tymczasowe zwiększenie chodzi o wynagroc1zenia i pochodne zanim otrzymanly
rozliczcnie rcItlndacji dla pracowników. Podobnie rozliczenie USCI. zwiększenie o 10 tys. zł
(2.5 tys zł jubileuszóWka dla jednego pracownika oraz J.5 tys tymczasowe pozyczenie. az wpłynie
do1lnansowanie od Wojewody Kuj arł'sko-Pomorskiego). Wzrost o 1 800 zł na pozostałe
działalności grniny.



Skarbnik Grnin-v polvicdziała' że jest zmniejszenie lł' planic rł,ydatkórr," na odsetki od kredytów. bo
rrie zaciągaliśm1 kred-_fiu ani poŹ-vczki r.v tvm roku. Dopier'o będą jak zaciągnicm.v poŻyczkę. ale w
tym rokrL jeszcze nielvielkie. W poprzednim roku b,vł.v zaltładane kredyt-v. bo planorł'ana była
tetmomodernizacja. a telaz trzeba by'ło to zrnniejszy'ć. Są przesunięcia W pomoc.y społeczncj oraz rł
oświacie na prośbę kierowników i księgorłyclr. Nastąpiła wpłata od rrbezpieczyciela za szkody' do

Zakładlr Aclministracyj nego Szkół. Porł,stał paragraf na gospodarce kornunalnei. bo nastąpiła ar,varia

na oczyszczalni ścieków' i musimy zapłacic SZB za naprar,vę-

Skarbnik Gminy r'r'1'j aśniła. ze w uchrł,a1e wafiość deficytu jest bez zmian. ale musi zostać rozbity
na Źródła 1lnansoq'ania: 506 tys z1 z kredytów bankowych i poŹ.vczek, 112 tys. zł z wolnych
środkórv oraz 6,ł5 tys. zł z nadwyżki z Lat ubiegłych i ta zmiana została wprorvadzona.

Przewodniczący zap'lał czy Radni zgłaszają uwagi do projektu uchwał'v. Uwag nie bylo.

Przew'odniczący odcz1tał tteść uchr.l'ały.

Za prz.vjęciern uchwały głosowało 10 Radnych. głosów przeciwnych i v'strzymujących się nie

było.

Uchwała nr XXX,/I43/16 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 13 października 2016 zmieniająca
Uchlvalę Nr XVIII/77/15 Rady Gminy w Wąpie|sku z dnia 29 grudnia 2015 roku w spr:rrr ie

uchwalenia budżetu na 20l6 rok została podjęta jednoglośnie.

Ad.6.

Podjęcie uchwaĘ zmieniającej uchwałę w sprarvie zmiany Wieloletniej Prognory Finansowcj
Gminy Wąpielsk na lata 2016-2026.

Skarbnik Gmily powiedziała, Źe r.v WPF zmicnia się tylko kwota dochoclrr i r'vydatku o dotację.

którą otrz-vmał GoPS. Jest to t'vlko cLostosowanie do uchlvały zmieniającej budżet.

Przewodnicząc-v zap1Ąał cz-y Radni zgłaszają uwagi do projektu uclrwały. Uwag nie było.

Przerł'odniczący odczytał treść uchlvały i zarządztł głosow'anie.

Za przyjęciem uchrvały głosowało 10 Radnych. głosów przeciwnych i wstrzymtrjących się nie
było.

Uchł.ala Nr XXX/14;I/16 Rady Gminy w
zmieniająca Uchlvałę Nr V/22ll1 Rady
Wicloletniej Prognory Finansorvej Gminy
jednoglośnie.

Ad.7.

Pod.ięcie uchwaĘ' w sprawie uporvażnienia Kicrolvnika Gminnego Ośrodkl Pomocy
Społecznej w Wąpielsku do prowadzenia postępowania ł' spralvach śrviadczcnia pomocy
materialnej o charakterze socjaln1'm d|a uczniół' zamieszkaĘch na terenie Gminy Wąpiclsk.

Sekretarz Gminy powiedziała, ze Kierownik GoPS angaŻuje się w pomoc dla mieszkańcór.v i
Zape\Ąne z tego powodu jest tcraz nieobecna. Dodała. ze teraz obowiązlri ZAS przejdą clo GOPS.
obecnie to Zespół Administarcyjny Szkół zbiera i przygotolł'uje dokumenty dla Urzędu Gminy.
Podjęcie tej uchwały pozwoli na przeniesienie tych zadań do GoPS.

Raclna Danrrta Dllda Zapytała czy pocljęcie tej uchwały nie jest jlrż zrł'iązane z likwidacją ZAS.

Mecenas l'r'1j aśnił. Że organem jest Wójt lub Bumistrz. a ustawa nrórł'i, Że Rada Gminy może

uporvaŻnió do przeprowadzenia tych działań Kierolvnika GoPS.

Radna Danuta Duda powiedziała" Ze pyta o cel podjęcia tej rrchrvał,v.

Wąpielsku z dnirr 13 października 2016 roku
Gminy ł' Wąpielsku w sprawle uchrvalenia
Wąpielsk na lata 2016 - 2026 została podjęta



Mecenas w"r'jaśnił. Źe Z usta$,y \r,-łnika. Że Wójt mrrsi rł'ydać decyzję. Dotychczas wnioski
prz1jmował ZAS, 1eraz decyzje będzie wydarvał nie Wójt. a kieror.vnik GoPS.
Magdalena Zaniecka p.o. kierownik Zakładu Administacyjnego Szkół powiedziała' Że tera7'
wnioski będą skłaclane lł. GoPS.

Wójt powiedział.Żc chodzi tvlko o przeniesienie zadań do GoPS" to są sprawy socjalne, którymi
zajmuje się GOPS" do obsługi tych zadań jest GoPS.

Przewodniczącv zapyĄaŁ czy Radni zgłaszają uwagi do projektu uchwały. Radni nię wnieśli uwag.

Przewodnicząc-v odcz1.tał treść uchwały i zarządził głosowanie.

Za przyjeciem uchwały głosowało 7 Radnych, głosów przecirłł-rych nie było, od głosu wstrzymało
się 3 Radnych.

Uchlvała nr XXX/I45/16 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 13 października 2016 r. w sprawie
upoważnienia Kierorvnika Gminnego ośrodka Pomocy Społecznej w Wąpielsku
doprowadzenia postępolvania w sprawach świadczenia pomocy materialnei o charakterze
socjalnym dla uczniów zamieszkaĘch na terenie Gminy Wąpielsk zostala podięta
jednogIośnie.

Ad.8

omówienie rrykonania budżetu za I półrocze 20l6 roku.

Przewodniczący zapytal, czy są ulvagi, bo Radni otrzylrrali sprawozdanie i mogli sie z nim
zapoznać.

Uwag nie zgłoszono.

Przerł.odniozący przeszedł do następnego punktu porządkLr obrad.

Ad.9

Przedstalvienie informacji Wójta o złożon"vch ośrviadczeniach majątkowych.

Wójt powiedział. ze wyrnogiem jest poinfbrmor'vanie o złożonych oświadczeniach majątkowych.
Dodał. ze wszystkie ośr'viadczenia były kompletne i nie było wobec nich ZastrzeŻęń. Zostały
zlozonc zgodnie 7 pr3\Ąem i rł terminie.

A.d.10

Przedstawienie informacji o realizacji zadań oświatow-vch w Gminie Wąpielsk rv roku
szkolnym 201512016.

p.o' Kicrolvnik Zakladrr Administac1jnego Szkół Magdalena Zaniecka przedstawiła informrcje o
realizacji Zadań oświato\ł'.vch w Gminie Wąpielsk w roku szkolnym 2015120l'6 _ załącznik nr 3 do
protokołu.

Przewodniczacy podziękolvał za przeclstalvione in1bmacje i zapyał czy są uwagi. Dodał. że Radni
otrzyrnali tę inlormacje do domu imogli się Z nią 7apozlać.

Radny Henryk Szteler powiedział. Że tradycją było" Że co roku takie sprawozdanie składali sami
D1''rektorzy Szkół i poprosił o przywrócenie tej tradycji.

Przcr'vodniczący pol,vicdział. Że teraz przejęła to konrisja ośr.viatowa. To komisja ośrviatolva spoLyka
się z Dyrek1orami Szkół' Dodał, ze jeŹeli jest taka wola to nic nie stoi na przĆszkodzie. zeby
Dyrektorzy przeclstarvili sprarł'ozdanie na sesji. 8-9 listopacla będzie sesja. a przed tym ter-minet-tr



odbędzie się spotkanie komisji ośrł.iatorvcj.

Sekretarz Gnlin1' porł'icdziałtl. Że zgoclnie z ustawą o systemie ośrł,iat1' Wójt (inrin1, c1o

31paŹdziernika kaŻdego roku kalendarzolvego jest Zobligo\Ą'anv do przedstav'ienia inlbrlrracji o
lealizaci i zadań oświ atorr 1'ch rł, ubic gł.v''nr rclkrr szkol nym.

Raclna Danuta Duda Zapy1ała Cz'y tetaz 1iczba uczniów.jeSt niżsZ].

Kierolvnik ZAS oclporviedziała. Źe porór'vn'u_walna.

Przervodn icząc"v zap1''tał. jak będzie przedstarviała się s1"tuacja, gtl-v Ginnazja będą zlikrł'idolł.ane. a
wróci s"vstcm 8_klasorł-v. Dodał. ze można Len tentat poIuSZyó na posiedzeniu konlisji oŚwiat.v'

Wójt powiedzirł}. Że ostateczn.Vch rozstrzygnięć nie nra. MoŻem.v oczvwiście porozmawiać o tym l]a
komisji ośrł'iat1,. Dodał" zc problemy będą dotyczyły głórł'nie Iokali.

Przcwodniczący powiedział. Żę z:cłoŻęnta są takie' Źe gdzie vczen zacz.\na edukację lv szkclle
podstawor.vej tam będzie musiał skończy-ć.

Wó.jt powiedział. Żc obecnie rr.roŻemy dyskutować tylko nad projektem ustaw--l.

Scketarz Gninv powiedziala. Żc l-ra pewno będzie to miało skutki finansor,ve' bo powiat przejmie
subwencje za j cdną klasę.

Ad.11

Spralvozdanizr i informac.j e:

a) Wó.ita Gminy Wąpielsk

Wqt przedstau'ił sprarł'ozdanie z bieŻących sprar'v, poinfbrnował. Że:

. podjeta zostałtr inicjatywa dot1'cząca budorvy bloku lv Wapiclsku w pafincrstwie z RTBS.
Zainteresowanie było cluzc. obecnie prz1'jmujemy deklaracje. planujerny, odc1anie do
uż1_1kowania 20'24 mieszkań' of_erta jest bardzo korzvstna. RTBS budrrje z powodzeniem
od wielu lat.

. uczestniczvł rv poŻegnaniu Zastępc}' komendanta Państworł,ej StraŻ1'' PoŻamej rł' Rvpinie
Pana Krzysztofa Kazmierkier,vicza. który przeszedł na emer1ture.

. jrrtlo jedzie podpisać umowę na tennomodemizację Szkół Podstalvoq_r.ch w
Radzikach DuŻ1_clr oraz Długierr'r. Następnie n]ozemv ogłosić przetarg na r'r,-rlonienie
rł'vkonarvcv. Dollnansorvanie lv1'nosi 80% kosztór'v inwest1''c ji. a wańość kosztorysowa
ok. 1 mln zł i zapewne po przetargu będzte niższa.

. zakończ'vła się budorva drogi w ŁapinóŻku. jednak pobocza są zb.vt rrriękkie. a znak| z'a

blisko krarvcdzi jezdni. Czckarn1' rra poprarł,ki. ab;_' dokonać ostateczncgo oclbion-l.
Narł'icrzclrnia drogi jest prawidłorł'a. a jej jakość powinna b1-'ć dobra.

' rv grudniu zostanic złozon.v kolejn1' rłniosek. który' będzie dot.vcz1''ł ternromodernizacj i
Szkoł;_' Podstarvor,vej r'v Wąpielsku. $/ymicnion"v.' zostanic dach. systcm centralnego
ogrzclł,ania oraz piec. Pracujem1'' natl ko1ejn1''rr-ri inwest1,-janri.

. z pol'ządkrr obrad została wrcof-ana uchl'r'ała dotycząca ud'jelenia dotacji dla oSP \Ą,

Raclzikach DrrŻ.vch. ponierł,az Wbjcrvódzki Fr-rndusz Ochron1' Srodowiska nie prz1,gotował

.jeszczc umorł'-v dot-vczacej udzielenia poŻ1''czki. Prawdopodobnie rł' prz1'szłytll t1,godniu
/oSI.ln;c rl'l\ !olU\Ą mil.

. została podjęta inic'jatyrva utrł'clrzenia tllii Unir'versvtetrr Trzeciego Wielu lv Wąpielsku. Nie
t-lla ograniczenia rł,ickorł.cgo. kazd-v rr'roŻe brać udział l'v zajęciach. W pierwszym Semestrze
tema1}'kil jest naIZucona. natomiast lv drLrgim będzie dostosolł,ana do zaintcrcsor'vań



Llczest1]ikó\\'. Zainteresowanie jest duze' musimy zebrać 40 osób' aby 1ilie utworzyć. Jest to
równieŻ okazja c1o spotkari. integracji. Zajecia będa odbylvały się w Gmim.vm ośrodku
Kultury w Wąpielsku. Na początku listopada powinno być juz coś wiadomo.

Radna Danuttr Duda powiedziała. Że moŻe warto wysłać powiadomienia SMS.

Wójt odpolł'iedział. Że oczyrł'iście zostaną wysłane. Dodał. ze koszt udziału w zajęciacl-r w1'nosi
50 złlsemestr.

Wójt poinlbmorłrI rórł nieŻ. że:

. w kazdy poniedziałek odbylł'ają się zajęcia zumby na hali spofiowE w Radzikach DuŻych

. uczniowie szkół z terenu Gminy Wąpielsk otrzymali jabłka z Agencji Rynku Rolnego.
Jabłka przekazano w ilości 6 ton. by'ły to jabłka objęte embargiem'

Radni zapy.tali o warunki Zakupu mieszkań w planor.vanym do w1.budowania bloku.

Wójt odpowiedział, Że do końca tygodnia n a|eży złoŻyć deklaracje. Istnieją dwie formy zakupu.

Kierownik SZB w.vjaśniła. Że I forma dotyczy wynajmu mieszkania. Wymagana jest wpłata w
wysokości 30 tys. zł za mieszkanie o powierzctnri 50-ó0 metrów.. Pozostałą kwotę dopłaca BGK"
ale takie mieszkanie nigdy nie będzie własnością. II 1brma to docelowa własność. Wymagan1' wkład
własny w1,nosi 50oń, czy|i ok. 50 tys. zł za mieszkanie. Czynsz' w takim mieszkaniu nie będzie
przekraczal l0 zl nlerrl.

Radny Andrzej Bytner zapfał. co Z termomodemizacją szkoły w Półwiesku Małym?

Wójt odpowiedział, Że w lipcu został złoŻony wniosek na termomodernizacj ę szkoły Podstar'vol.vej
w Półwiesku Małyrlr. Renrizę oSP w Wąpielsku oraz Urzącl Gminy i jest na etapie procedorł,ania.
Wniosek przeszedł juŻ ocenę 1brmalną. Dodał. ze nabór lipcow-ł był bardzo duŹy i moŻe się okazać,
że nie \Ąystarczy środkór'v dla wszystkich wnioskodawców. Zaznaczył, Ze cŻeka nas jeszcze ocena
mcr}tol'vczna. Przy remizie oSP w Wąpielsku przcbiega rura kana1izac1,jna. Projektant juŻ te
utrudnienia pokonał. Urząd Marszałkowski do grudnia chce zŃończyć ocenę wnioskórł..

Przewodniczący Zap}tał o poziom dofi nansowania?

Wójt odpowiedział. Że zaleŻy on od r.vskaznika oszczędności energetycznej' W prz.vpadku naszych
projektów jest to 80-85%. Koszty związane z dodatkowy'm dociepleniem są w}'Zszc niŻ war1ośó
dotacji zwiększająca o 5% war1ość dofinansowania. Przy naszyn klimacie nie rvpłyłva to na
oszczędności. W remizie oSP w Wąpielsku planowana dobudowa nie obejmie doflnansowania. W
kotłowni będzie moŻliwość wstawienia rurociągu do ocieplenia m.in. GoKu. Kuchnia musi być
duŻa. wielopomieszczeniowa. Kosztorysowa wańość inwestycji wynosi 700 tys. zł. Z uwlgi na
brak możlir.vości dofinansowania dobudowy udział własny będzie musiał być zwiększon1,. Dodał,
Źe zimą nie ma tan] ogrze$,ania' Zamontowane solary będą wykorzystywane do ogrzewania ciepłej
wody. W budynku tJrzędu Gminy będą ocieplone ściany orrz zostanie zmieniona instalacja
grzejnikowa. Dotlnansowanie wyniesie 80%. Przl'gotowanie dokumentacji zostanie pokyte z
tegorocznego budżetrr.

Radny Euzebiusz Łapkiewicz zapytał co jeśli przesunie się temrin podpisania umo\\,y o poŻyczkę z
Wojervódzkirn Funduszcn ochrony Srodowiska w Toruniu.

Wójt odpolviedział. Że zarząd obradow'ał na początku paŹdziernika i jesteśmy z Funduszem w
stałyn kontakcie' Uchwała o udzieleniu poŹyczki jest juŻ podjęta' umowa jest juŻ przygotowywana.
Nie mamy jeszcze pot\ł'ieldzenia czy będzie to dziś czy jutro'

Przer.vodniczący porł'iedział. Ze do nateriałów na dzisiejszą SeSję dołączona jest uchwała RIo w
spralł'ie wyraŻenia opinii o przedłoŻonej infomacji o przebiegu wykonania budŻetrr gminy za I

półrocze 201 6 roku.



b) Przewodniczącego Radv Gminy

Przewodniczący por'viedział. ze wpłynęły do niego pisma. Pier$'SZe pismo wpłynęło od Radnego
Dariusza Krajewskiego. Przer.vodnicząc-v odczyał pismo: ..Uprzejmie proszę o udzielenic przez
Pana Przewodniczącego pisemnej inlormacji kto zgłosił i przedłoŻył (radny, komisja rady gminy
cz1' wójt) do Pana Przewodniczącego projekq/ uchwał Rady Gminy przedstar'vione do głosowania
na sesji Rady Gmin1'Wąpielsk w dniu 14 września 2016 r w następujących sprawach: 1) w sprawie
przydzielenia lokalu dla KGW Wąpielsk' 2) w sprawie zmiany wynaglodzenia Wójta Gminy
Wąpielsk. .Iezeli b1'ła to inicjat1m-a uchwałocian'cza radnego to proszę o podanie in,ienia i nazwiska
radnego zgłaszającego do Przewodniczącego te projekty oraz podanie terminu ich zgłoszenia."
Przewodnicząc1' wyjaśnił. ze Radni zostali poin1bnnowani o wplo\ładzenilt tych punktów do
porządku oblad i taki porządek został pTzez Radnych przyjęty. Dodał. Źe w fbrmie pisenrnej
infbrmacje są przekazywane tylko do nadzoru kontrolnego jeśli zwraca się z takim pismem.

Radny Dariusz Krajewski zapytał kto w.l'szedł z taką inicjatywą. Poprosił o udzielenie in1brmacji
chociaŻ ustnie.

Przewodniczący odpowiedział, Że gnrpa radnych, może to być moja osoba. Zapytał Radnego
Dariusza Krajewskiego, cąl taka odpowiedź wJstarcZy.

Radny odpowiedział' Źe w1''starczy.

Przewodnicząc1' powiedział, Źe otrzymał pismo oc1 Wojewody w sprawic ucl-rwały XXIX/138/16
Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 14 września 2016 r. w sprawie zmian,v wynagrodzenia Wójta
Gmirry Wąpielsk. Przewodniczący odczy.tał pismo Wojewody: ..Szanowny Panie Przewodniczący'
działając na podstawie ar1. 85 i 88 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnyn
przekazuję kserokopię pisma Pani Agnieszki Matyjasik Sekretarza Gminy Wąpielsk z dnia
19 r.vrześnia 2016 r. zawierającego Zarzuty dotyczące uchwały XXIX/138/16 Rady Gminy w.
Wąpielsku z dnia 14 r.vrzcśnia 20l6 r. w sprawie zmiany wynagrodzenia Wójta Gminy Wąpielsk.
Proszę o udzielenie infbrmacji i w,ujaśnień w przedmiotowej sprar'vie orz przedłoŻenie
niezbędnych dokrrmentów i wszelkich innych dowodów istotnyclr w rozpoznawanej sprawie.
r-rmoŻliwiających jej rozpatrzenie W trybic nadzoru. odpowiedŹ wraz z dokumentami proszę
przekazać w teminie do 6 paŹdziemika 2016 r. na adres Kujawsko_Pomorskiego Urzędu
Wojewódzkiego w BydgosZcZ},".

Przer.vodniczacy powiedział. że odpowiedŹ w wymaganym terminie r,vysłał. Dodał. że pisma od
Rady wysyła Sam. wie. Że pismo wpływa bo dostaje potwierdzenia SMS. Dodał, Że listy rłysyła z
r,vłasnych pieniędzy' bo otrzymuje dietę. Przewodnicząc-v odcz1tał równieŻ pismo Pani Sekretarz:
"Wydział Nadzoru i Kontroli Krrj awsko-Pomorski UrZąd Wojerł.ódzki w Bydgoszczy Delegatura
wc Włocław_ku. Na sesji Rady Gminy Wąpielsk w dniu 14 września 2016 r. Została podjęta uchw-ała
tu XXIX/l38/16 w sprawie zmiany wynagrodzenia Wójta Gmin1' Wąpielsk. Uprzejmie in1brmuję'
ze pracownicy Urzędu Gminy w Wąpielsku nie przygotowywali projektu wyŻej wymienionej
ustalvy, eni nie znali jej treŚci przed sesją Radny Gminy Wąpielsk' która odbyła się
14 września 2016 r' Pro.jekt ten nie zoslał równieŹ przedłożony do zaopiniowania radcy prawnemu
tutejszego Urzędu Gminy ani zaewider-rcjonowany jako projckt uchwały. Nie został on również
ujęty w' Zaproponowanym ptzez Przewodniczącego Rady Gminy porządku sesji, który został
przesłany radnym r,v ustawowYm terminic. Przewodniczący' Rady Gminy wprowadził projekt ww'.
uchr.vały na sesji Rady Gminy do porządku obrad" ale nie poinlbnrrował radnych kto wystąpił z
inicjatyw'ą uchr.vałodarł'czą. .Iednocześnie inIbrmuję, Że w trakcie sesji" Sekretarz Gniny i radca
prarvny zwrócili Przewodniczącemu Rady Gnriny Wąpielsk i radnym uwagę' Ze przedstaw-iony
proj ekt uchwały lv sprawie znriany wynagrodzenia Wójta Gminy Wąpielsk zawiera wad1 prarł'ne i
nie spełnia r,vymogów r-lstawowJcl] w zakrcsie stosowania zasad techniki prawodau'czej. Pomimo
tego faktu. projekt ten został poddan-v przez Przervodniczącego Rady Gminy pod głosowanie i rada
Gminy Wąpielsk podjęła przedmiotor'vą uchwałę. W związku Z po\łTZSZym wnoszę o podjęcie
dzialań nadzorczych r'vzględem wl'. uchr.vały w trybie art. 91 ustar.vy z dnia 8 marca 1990 r. o



Samorządzie gminnym''' Przelł.odnicząc1' dodał rór.vnieŻ" Że załącznikiem pisn'ra Pani Sekretarz był
fiagmcnt protokołu. a protokół dopiero dzisiaj Został plzyjęty' rł'ięc był to r'r,yciąg z projektu
protokołu. Zaz.nacz1,ł równieŻ. żc na dzisiejszej scsji Radni otlzynali projekt protokołu w sprarrie
dot-rnansowania Zakupu pomp i podjecie uchrł'ał,v r,v tej sprar,vie r'vpror'vadzono clo porządku obrad.
W materiałach na sesje Radni otrzymali tylko prośbę. Skoro trchw'ała wpłynęła bezpośrednio przed
SeSją tcŻ nie powinna zostać podejmowana. Dodał. że złoŻył r.ł1'jaśrrienia i czekamy co będzie dalej.

Przewodrriczący porviedział. żc otrzymał kolejne pisrno. które jest adresowane do Wójta Gminy i
Przer.vodnicząccgo Rady Gminy. Powiedział^ Że ]est to pismo od rnieszkanłi naszej gminy i
odcz1.tał jego treść: ..Zwracam się z uprzejmą plośbą o przvznanie rni mieszkania komunalnego. W
Półwiesku Małym l'v pałacu mieszkałam wraz z rodziną ok. 20 lat. Zostaliśmy w1'prowadzeni i
Gmina wynajęła nam mieszkanic w Tomkowie. Tam mieszkaml" 5 lat. Z biegiem czasu to
mieszkanie remontowaliśmy w miarę rł'łasn1'ch środkórł'' W sierpniu 2016 r. r'vłaścicieI
nieruchomości pointbrmował nas. Że nie przedłuży nam umo\ły. Szukałam mieszkania na własną
rękę. ale bardzo ciężko jest znależć takie mieszkanie. a chciałabym mieszkać w Gminie Wąpielsk.
Byłam na spotkaniu dotyczącym budowy bloku w Wtpielsku i razem z rcdziną bylibyśmy
zainteresowani takim mieszkaniem' ale nie jest nas stać na wpłatę kwotv początkowej. Jakbyśmy
otrzyrnali takie mieszkanie od Gminy to jesteśmy w stanie regulamie opłacać czynsz. Zrł racam się
do Pana Wójta i Rady Gmin;' o przyznanie nam mieszkania. ponier.vaŻ i tak zajmowane mieszkanie
musimy opuścić"'

Ad.12

Wolne wnioski

Kierownik SZB powieciziała. Źe to SZB zarządza mieszkaniami. Dodała. Że ta Pani nie jest jedyną
osobą w takiej sytuacji. Wyjaśniła. że chodzi o mieszkanie r'v pałacu w Półwiesku Małym. Problem
jest z mieszkalicami, którym Gmina wynajęła mieszkania u osób prywatnych. Druga Pani mieszka
w Radzikach Małych. Tam wynajnolvane mieszkanie będz'le za rok do sprzedaży. osoba, która ma
r.łynajmowane mieszkanie w Radzikach DuŻych zgłaszała. ze warun]ii są bardzo złe. Moze jak
powstanie blok to Grnina wykupi nrieszkanie' być moŻe to będzie jakieś rozwiązanie. Zaznaczvła,
że Gmina powinna mieć mieszkanie tymczasowe, np. na wypadek poŻaru' Poprosiła obecnych na
sesji o pomoc w Znalezieniu mieszkań dla tych rodzin. Dodała. Że Pani. której pismo zostało
odezr tanc nir un]o\Ą ę do stycznia.

Radny Andrzej Bytner powiedział, Że w pałacll osoby te zameldowane są na pobyt stały.

Meccnas w1jaśnił. że meldrrnek jes1 ty'lko oświadczeniem r'voli' Właściciel powinien dopełnić
obor'viązkórł' i zadbać o to, aby spraw'clzić czy te osoby się w.łrneldowały. Sanr rów'nież mógłby
wymeldować te osobt skoro jlż tam nie zamieszkują.

Kierow'nik SZB powiedziała, Że rł'cale Się tym ludziom nie dzirł.i' Dotychczasor'vi mieszkńc'v bali
się w1'rneldorł'ać' a w chwili wvpror,vadzki Gmina deklarolvała. że załatr'vi im mieszkania.

Przewodnicząc.v powiedział, Że tlzcba coś Z t,vm zrobić. bo terrr-rin jest bardzo kótki.
Radny Andrzej Bytner polviedział' Że moŻe warto byłoby kupić dom rł.olnostojący i w1.remontować
go na mieszkania.

Przewodniczący porł'iedział. Ze moŻe Agencja Nieruchomości Roln1,ch posiada rv srvoich zasobach
taki budynek, który Gmina mogłaby kupić.

I{adna Danuta Duda zap1tała czy rv Radzikach DuŻych chodzi o to mieszkanie lv ..agronomówcc'''
bo przecież mieszkają tam inne rodziny i się nie skarŻą.

Kierownik SZB odpowiedziała, ze tak.

Radny Grzesław Listkorvski powiedział. że był temin do r'vy-prowadzki i Wójt musiał to lłykonać.



Dodał. Że rnieszkańcv sami pisali pisnra. Że tam nie da się mieszkać. Radn-v zapytał Wójta co mvśli
,' pom''.sle zakrlprl l-_i lnie-zkcń.

Wójt odporr,icdział. Żc musimy to przedvskdować na posiedzeniaclr komisji' I)odał. Że nloŻna
kupić jakąś nieruchomość i tematem moŻna sie zająć.

Przer,vodnicząc1, por'viedział. że trzeba tym się Zająć. Dodał rórvnieŻ. Że wystąpił o protokół
pokontlo]lly Rlo. Korrtrola miała miejsce w okresie od n-raj a do lipca. Protokół jest dostępny na
stronie RIO. Sam teŻ posiada jego Wersję papielową i nic nie stoi na przeszkodzie. ab-v go
udostępnić.

Radna Danuta Duda zapytała co z uchwałą doty'czącą Zakładu Administracyjnego Szkół.

Ptzer.vodniczący porł'iedział. Że v.tej sprawie odbędzie się jeszcze posiedzenie komisji oświator'vej
z udziałem D.v-.rektorów Szkół.

Raclna Danuta Duda powiedziała. Że odbyło się spotkanie Z mieszkańcami przy drodze polłiatorłej
Radziki DuŻe-Kupno. PrZ echała tam dziennikarka. która przygotowała tam materiał. Zl'vróciła się
z prośbą' aby droga ta na Wszystkich Swięt-vch była przejezdua. Dodała równiez. Ze koszt budowy
drogi na Lamkowiznę rvyniósł 450 t.vs. zł. koszt budor'n'1' tej clrogi to ok. 2 mln Zł' może walto
zastanorł'ić się. czv moŻe lepiej b'vłoby tę dlogę przejąć.

Wójt porł,iedział. Że taki wniosek musi iść do Powiatu.

Radna Dantrta Drrda porł,iedziała, Że mieszkańcy nie żądają asfaltu' rvazne Źeby droga była
przejezdna.

Wojt porłieJzilł. ż,.'lo jc:l drogr p,lrłillulłc'

Sołtys Andr'zej Barczewski por'viedział, Że działaliśm1'' w tym tcnacie. a o drogi gn-rinr-rc teŻ musimv
dbać.

Radna Dan a Duda powiedziała. ze prarvie na kaŻdej sesji jest o tym ]nowa. Dodała' ze z tej dlogi
korzystają takŹe mieszkńcy spoza naszej gmin.v. gdy zjeŻdza1ą z krajorł'ej 15'

Wiceprzervodniczący Rady Powiatu Pan Piotr Czarnecki powiedział. Że temat clrogi
Radziki Duze _ Kupno rł,raca jak bumerang. Droga po silny'ch opadach deszczll zaczr'nl sic
rozje'ŻdŻać. ale po tak siln'"_'ch opadach każda droga gruntowa się rozjeŻclza' Dodał. ze na sesjach
Rady Gminy gościliśmy przedstar'vicieli Zarz4du Porviatu. gdzie padały deklaracje. Że Por.viat
będzie starał sig zaclrować przejezdność tej drogi. Starosta deklar'ował' Że będzie przejezdna.
Zaznaczył, Że spotkanic z dzicnrrikarką to była spontaniczna akcja. aie gtl"vbyście dali nam znać to
moglibyśmy w tym spotkaniu uczestniczyć'

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu pow'iedział. Że złoŻy"ł r'vniosek do Zarządu Powiatu o
przeznaczenie śroclków- na tę drogę. Zarząd będzie się rł' tej kr'vestii rł,ypor.viadał. Dodał" Że to nie
jcst jcd,vna droga rł, Gminic Wąpielsk. 4 mln zł będzie kosztorvała budou'a drogi
Wąpielsk ' Pleballka. DuŻa część dlóg Porł'iatu Rypińskiego wymaga popla\\'),', a naprawiane są te
drogi gdzie jest to korrieczne. Zazlacz'vL. Że jeszcze dzisiaj spotka Się Ze Starostą i porozmerł ic. z'

nim na ten tcmat.

Radny Wojciech Rrrtkorł,ski polviedział. Źe pisnro Wójta Gmin.v Wąpielsk skierolvarre do Starosty
odbilo się szelokinr ecłenr. Dodał. ze rł,iększość Radtrvcl'r była za drogą Wapielsk'Plebanka. a
moŻe lepiej b1'ło zrobić Rac1ziki Duze-Kupno. przecieŻ Starosta porviedział' ze to jest nasz rvybór.

Radna Danr(a Duda por'viedziała. Że budowa jcdnej drogi r-rie r'v,u_k1uczała drrrgiej. Dodała. Że \ĄaŻrll
jest rórł'niez droga Wąpielsk-Radziki Drrze. która teŻ wyrnaga remontu.

Wiceprzerł'odnicząc,v l{ad-v Porviatu porviedział. Źe podejmorvanie tematu' Żc tZębL1było zrobić tą
cZy tźxntą lo jLIŻ. 7a póŹno. .lczcli trda się r.rzyskać do1'tnansor,vanie to rrŻytkorł,nicy clrogi
Wąpielsk - Plebanka będą zadcllvoleni. Zaznaczył. Żc droga Radziki I)uŻe Krrpno nrusi być
utrzymana W stanie przcj ezdności.



Przewodnicząc1-' powiedział. Źe ustaliliśm}'to juŻ i nie ma co do te.go wracać.

Raclny Wojciech Rutkowski zap1tał cz.v r'r' perspektvrł'ie kolejnych lat są realne możliwości budowv
tej drogi?

Wiceprzew'odniczący Rady Por.viatu powiedział. Że decyzyjność jest v,ieloetapowa. Powiec1zial. Że
realne są naprawy 40 km dróg na 1 kadencje i w1edy moŻna rnyśleć o budowie nowych dróg.
Niestety takie są realia.

Wójt powiedział. Że jak skierow'ał lvniosek w sprawie budowy drogi Radziki DuŻe-Kupno to na
następną sesję przyjechał obraŻony Starosta, Że ośmieliłem się napisać wniosek, później przyjechał
oblażony Przewodniczący Rady Powiatu. Całą wiosnę trwała batalia o moje pismo w tej sprawie.
Dodcl- Że po raz koIejn1 rr tcj sprarł ie zostanie wysloso\Ąune piSmo.

Radny Andrzcj Bytner powiedział. Że codziennie jeżdzi tą drogą i wiosną przywieziono tam śmieci
i koniec.

Delegat Izby Rolniczej Andrzej Murawski powiedział' Że ta droga przez lata stała się kor}.tem rzeki.
Gdyby została odwodniona co niewielki odcinek to byłoby dobrze. Podbudowa tej drogi jest dobra.
NajwaŻniejsze jest odprowadzenie wody tej drogi i to jak najszybciej.

Wiceprzer,vodnicząc.v Rady Powiatu powiedział. Że tu nie ma miejsca na obrażane się. trzeba coś
zrobić dla dobra mieszkańców. Dodał. że pismo moŻe nie jest potrzebne.

Seketarz Gminy porł.iedziała' że ..nasze pismo poprze Pana wniosek''. To jest tylko współpraca.

Wójt powiedział, że to nie jest nic obrazliwego, a w1'miana pism między Urzędami jest zupełnie
normalna

Wiceprzewodniczący Rady Polł'iatu powiedział. Że złoŻyl wniosek, teraz Wójt prześle pisnro i moŻe
wspólnie coś wypracrrj enry.

Przewodniczący- powiec1ział, Że na r'vsi drogajest najwaŻniejsza.

Radna Danuta Duda poprosiła równieŻ o wzięcie pod uwagę drogi koło ..agronomówki'' w
Radzikach DuŹych. gdzie powstało ładne osiedle domów jednorodzinnych.

Mieszkanka Kupna powiedziała, Że mieszkańcy tej miejscowości chcą serdecznie podziękować
Gminie, Że dba o tę drogę. Powiedziała, że mieszkańcy wezwali gazetę. bo od nikogo nie lnogą
uzyskaó pomocy. Dodała również. Że media por'vinny być obiektyrłne, bo gazety ciągle rozpisrrją
się co w naszej Grrrinie jest żle ' Zaznaczyła, Że mieszkańcy proszą o art.vkuł co Zostało zrobione. co
jest dobrze w'naszej Gminie. Powiedziała równieŹ" ze mieszkańcy chcą utwardzenia drogi i rowów
do odwodnienia drogi. Skierowała równieŻ podziękowania dla Wójta, Że dba o tę drogę.

Przewodniczący powiedział, Że droga dla lLrdzi jest wszystkim. Dodał, Że sygr-rał w tej sprarł ie
Zostanie przekazany' a reszta w rękach Porł.iatu.

Radny Grzesław Listkowski powiedział. że droga mieszkańcom Kupna oczywiŚcie się naleŻy.
Zap11ał czy nie noŻna ufundować tablicy pamiątkowej na cmcntarzu ewangelickim oraz oczyścić
alejek.

Wójt porł'iedział. Że rozmarł,iał na ten temat 7' his1orykienl Panenr Zuchorł skim, który miał
skontaktować się z paratią elł.angelicką i i uzgodnić tbrmę spotkania' aby umieścić pamiątkową
tablicę. Dodał, Ze postara się te kwestie uzgodrrić.

Radny Grzesław Listkorvski powiedział" Źe zmieniają się zasady identyfikacji i rejestracji trzody
chlcwncj.

Radna Danuta Duda powiec1ziała" ze zr.vicrzęta urodzone będą miał1'kolczyki, zaś kupione kolcz'vki
i tatuaŻ. Zmienił się także takŻe cZaS na zgłoszenie zd'arz'ęnia w' Agencji Restruktur1zncji i
Modemizacji Rolnictr.va, teraz bęclzie on w)'nosił 7 dni.

Przewodniczący por'viedział' Że przypomina o skoszeniu trawy prz}' budynku ZoZ lv Wąpielsku.



Wójt odpor,vicdział. ze sprarva jest lnli Znana- ale niestet-v_ z ulvagi na spiętrzenic prac braku.je e zrsu
na rcalizacj e.

Przewodniczącv por'viedział. Że.jeSt to kwestia 0.5 godziny'.

Wujt :plrrrtr .icrt zrrrrr i oczckrjc.

i\Iieszkanka (]minv odniosła się t1o pisrna przeslancgo do Wojta Gmin.v i Przer'vodniczącego Rad.v
Gmin.v por'riedziała. zc w tej rodzinie Sa 3 Samochod}'' a przecteŻ oC i palilvo kosztuje i to nie
mało' Rodzina mogła się zastanowić lvczcśniej gdzie będzie mieszkać. Porvinni myśleć
prz1'szlościowo. a nie tylko z.vć ter'aŹnic-jszością. Zamiast jnwestorł,ać rv szrmochodv porrinlli
zainl'vestorł'ać w mieszkanie. Zastanorł'iłabynr się cz,v właśnie im pon-róc. lnni m-vślą o tym gdzie
będą mieszkać" a ta rodZina jest rł-iclopokoIcniorł'o bez rł'lasnego nieszkania. .Takim praw'em Gmina
ma dać nrieszkanie.

Przewodniczący porr'iec1ział. Że ten głos war1o ulvzględnić rł' tlakcie prac komisji'

Sołtys Franciszck Bzinkorł'ski porviedział. Że kr'vestia zmian zasad znakowania trzody chlerł nc.j jcst
bar'dzo r'vażna..Icśli inlbmacja ta dotrze do sołtysów zostanie przekazana l'olnikom prowadzącym
chów trzody chlerł'nej.

Radna Danuta Duc1a zacleklarowała. Że posiada zwięzłe infonnacje na ten temat' które moze
przekazać do Urzędu (iminy celem zanrieszczenia na tablicach infbrnracvjnych oraz stronie
internetowej ' Dodała. Że bardzo waŻne jest rozpropagor.vanie tej intbmacii. Dodała, Źe kolczyk
powinicr-r znajdolł'ać się w lewej nrałŻorł'inie. 7'aznaczyła. Żc rł'Sz.ystko jest jeszcze na papierzc. alc
warto zamawiać j uż kolcz.vki.

Przewoclnicząc1'' zapytał o moż]ilvość zamontorvania Iampy na przepomporvni" Zeb}'oświetlić teren
przv cmentaIZLl. chociaŻ na Wsz1''stkich Swięt.vch.

Wójt powiedział. ze c1o oświetlcnia jeszcze r,vrócin-r.v i przearralizuj cmy je jeszcze raz.

Radn.v'' \!bjciech Rutkorvski zapy.tał Panią Skarbnik, bo chodzi o Spra\łT ksiegor.vc o
nieprawidłowości przy zakupic koparki. kttire zarzuciło nam I{Io.

Skarbnik Gminy odporł'ie tlziała' Żę to b1-'ł jej bład. bo najpierw była uchrvała o zakupie i to b!.lo
urvzglęclniane r,v inr,vest-vcjach gminn.vch. a póŹniqi okazało się. Że to będzie zakup Samorządo'"vego
Zakładrr Budżetorł'cgo. a nic grrrirrny. W sierpniu była sesja' abv to przerzucić z inrł'estycji gninnej
na dotację dla SZB. Wtedy protokoł1'' byl)'' pisane bardzo oględnie i b-vł t]'lko zapis. że mówię tl
znianaclr" zrle nie było zapisll c1osłor'vnego. który'' RIo rnogłob'v rrr'vzględnić. Mój bład polegał rra
tym. Że paragraf 60'50 nie został zmieniony na 62-10 lv uzasadnieniu było to zar'vańe. alc cyferki
nie były przestawione.

I{acln.v \!bjcicch Rutkolvski zapytał czy- ta kwota powinna bvć na paragl-a1ie 62- 10?

Skarbrrik Grniny porł,iec1ziała. Że tak. jako dotacja. 81'ł to paragraf inrvestycyjrrv. ale nie jako
dotacja clla SZB. W uzasadnieniu było to Zawańe' ale tlzvcznie z pośpiechu tego nie zmieniłam.

Radn.v Wojcicclr Rutkorł'ski zap;"Lał cz"l Zostalo to przeksięgorł,ane na zły paragraf-.

Skarbnik Grrrin1' por'viedziała. że zostalo to Zostawione rra ir-rr'vcstycji gminnej. a nie zostało to
przerzucone na clotacje dla SZB.

Radny'Wojciech Rutkorvski zt:py1ał czy pieniądze te powinny znirleźć się rv paragralie 62-10. a rł,

którynr rozdziale

Skalbnik (irlin1' oc1porł ie clzjala, 'Że na gnlinnych 750_23.



4d.13

Zapytania i interpelacje

Był;' zgłaszane na bieŻąco jak w protokoLe.

Ad.14

Zamknięcie sesji.

Tomasz Czajkowski - Przewodniczącv Rady Gminy po
obrady XXX Sesji Rady' Gminy Wąpielsk o godz' 12.:20.

wyczetpaniu porządku obrad zamknął

Protokołowała:

M. Przybyła


